



• 預銷首日戳低值封



•預銷首日戳套票封

顧客服務專線:0800-700-365 手機請改撥付費電話: (04)2354-2030

◆ 特 718 保育鳥類郵票(111 年版)







特 718.1 612,000

特 718.2 612,000





特 718.3 612,000 特 718.4 612,000





保育鳥類郵票(111年版)

發行日期:民國 111 年 2 月 16 日

票 幅:50×30(毫米)

全張枚數: 18 (3×6)

刷 色:彩色

用 紙: 燐光郵票紙

印 法:平版

繪圖者:賴吉仁

齒 度: 12½×13½

承 印 者:卡登實業股份有限公司

臺灣擁有豐富的鳥類資源,為使國人透過對鳥類的欣賞進而提升保育意識,本公司特以灰面鴛鴦、赤腹鷹、東方蜂鷹及大冠鷲等國人常見保育鳥類猛禽為主題,發行郵票1套4枚。圖案簡介如下:

- 一、灰面鵟鷹(面值 8 元):體長約 47 至 51 公分的中型猛禽,翼長尾短,停棲時翼尖超過尾端,白色眉線清晰可見。為臺灣過境數量第二高的猛禽,因秋季過境的高峰集中在 10 月 10 日前後,而有「國慶鳥」的美譽。
- 二、赤腹鷹(面值 10 元):體長約 25 至 30 公分的小型猛禽,胸腹部橘紅色,翼尖黑,雄鳥有深色的虹膜,雌鳥的虹膜則為黃色。為臺灣過境數量最龐大的猛禽,在過境季節全臺各地均有機會目睹。遷移時聚集形成的壯觀「鷹柱」與「鷹河」,景象讓人讚嘆。
- 三、東方蜂鷹(面值 12 元):體長約57至61公分,以蜂類為主食,其 臉部密布鱗片狀的細毛,可抵禦蜂螫,尾巴及翅型較為修長,羽色 多變,有不同的色型。廣泛分布在低中海拔的森林環境。
- 四、大冠鷲(面值 15 元):體長約 65 至 74 公分的大型猛禽,全身大致為深棕色,頭上具白斑的花色冠羽,有明顯的黃色眼先與虹膜。飛行時雙翼寬長,尾短,雙翼後緣與尾下有明顯的白色寬帶。飛行時經常伴隨悠揚的鳴叫聲,為臺灣淺山地區最常見的大型猛禽。

附带發行:

1. 首日封(195毫米×120毫米)

每個新臺幣 3 元

2. 貼票卡

每張新臺幣 8 元

3. 護票卡

每張新臺幣 8 元

4. 活頁集郵卡(含護卡套)

每張新臺幣 8 元

以上均自民國111年2月14日開始發售。

5. 預銷首日戳低值封

每個新臺幣 11 元

6. 預銷首日戳套票封

每個新臺幣 48 元

以上均自民國 111 年 2 月 16 日開始發售。

顧客如有需要,請向全國各地郵局、郵政博物館洽購,或上網至「中華郵政集郵電子商城」(https://stamp.post.gov.tw)訂購。



Conservation of Birds Postage Stamps (Issue of 2022)





Customer Service Hotline: 0800-700-365
Payment number: (04) 2354-2030 if you dial through a cell phone
Orders from abroad for the above-mentioned items should be addressed to:
Department of Philately, Chunghwa Post Co., Ltd.
No.55, Sec. 2, Jinshan S. Rd., Taipei City 106409, Taiwan (R.O.C.)

2022

Philatelic Bulletin

◆ Conservation of Birds Postage Stamps (Issue of 2022)







Sp.718.1 612,000

Sp.718.2 612,000





Sp.718.3 612,000

Sp.718.4 612,000





Conservation of Birds Postage Stamps (Issue of 2022)

First day of issue	February 16, 2022
Sheet composition	
Paper used	Phosphorescent stamp paper
Drawer	Chi-jen Lai
Printer	
Stamp size	50 × 30 (mm)
Color	Colorful
Process	Offset
Perforation	

Taiwan has an abundance of bird species. To encourage greater interest in birds among the nation's people and to raise awareness about the importance of ecological conservation, Chunghwa Post has specially released a set of four stamps on the following birds of prey that are targets of conservation efforts: the *Butastur indicus*, the *Accipiter soloensis*, the *Pernis ptilorhynchus*, and the *Spilornis cheela*. The stamps are described below:

- 1. Butastur indicus (NT\$8): A medium-sized bird of prey, 47-51 cm in length, it has long wings and a short tail. When perched, the tips of its wings often extend past its tail, and the white streak above its eyes is clearly visible. Among Taiwan's migratory birds of prey, it is the second most numerous. Because these migrating birds of prey arrive in peak numbers around the Republic of China's (Taiwan's) National Day on October 10, it has been bestowed with the nickname: "the bird of national celebration."
- 2. Accipiter soloensis (NT\$10): A small bird of prey, 25-30 cm in length, it has orange-suffused underparts and black-tipped wings. The males have dark irises, whereas the females have yellow irises. It is the most numerous of all of Taiwan's migratory birds of prey, and in the autumn it can be found throughout Taiwan. In flight as they migrate, they impress people with their majestic "hawk columns" and "hawk rivers."
- 3. *Pernis ptilorhynchus* (NT\$12): The bird typically has a length of 57-61 cm, and bees are its main source of food. Its face is covered with fine, scale-like hairs that offer protection against bee stings. Its tail and wings are relatively

- slender, and its feathers are multicolored with varying patterns. It is widely spread throughout mid- and low-elevation forests.
- 4. Spilornis cheela (NT\$15): A large bird of prey, measuring 65-74 cm in length, it has largely dark brown plumage with a spotted white crest and yellow lores and irises. In flight, it has long, extended wings and a short tail, with obvious white bands on its wings' back edge and under its tail. It often sings in flight. It is the most common large bird of prey in low-elevation mountainous areas

By-issues:

- (1) First Day Cover (195 mm × 120 mm): NT\$3 apiece
- (2) Folder (with or without mount): NT\$8 apiece
- (3) Loose-leaf album page: NT\$8 apiece
- (4) Pre-cancelled FDC affixed with one NT\$8-denominated stamp: NT\$11 apiece
- (5) Pre-cancelled FDC affixed with a full set of stamps: NT\$48 apiece

To purchase the relative philatelic products, please go directly to the post office branches, Postal Museum or order on line at https://stamp.post.gov.tw.

